
Flera läkare som vill påbörja sin femåriga specialistutbildning till distriktsläkare 

har inte kunnat anställas av vårdcentraler i Sjuhärad på grund av pengabrist. 
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Fakta  

ST-utbildning 

Både Närhälsan och de privata företagens vårdcentraler har rätt att anställa ST-

läkare, om kraven på resurser till handledning uppfylls. Budgeten inrymmer 400 

ST-tjänster, fördelade i regionen enligt befolkningstalen. 

http://d6jf7ok6u1qis.cloudfront.net/imengine/image.php?uuid=70000312-48e1-47be-b2ee-0976e265f177&type=preview&source=false&function=thumbnail&width=2500&height=2000&q=72


Huvuddelen av kostnaderna för ST-läkarna ersätts under utbildningstiden och med 

ett högre belopp när läkaren går placeringar på sjukhus och inte deltar alls i 

vårdcentralernas arbete. 

Studierektor Christina Vestlund, som ansvarar för specialistläkarutbildningen inom 

primärvården i Sjuhärad, är mycket bekymrad. 

– Ja, detta är olyckligt, särskilt som vi har läkare som vill börja jobba på 

vårdcentraler utanför Borås, säger hon. 

– För vi har stora bemanningsproblem i södra Sjuhärad och har knappast råd att 

avstå från läkare.  

Under den femåriga specialiseringen deltar läkaren fullt ut i arbetet på 

vårdcentralen, med handledning och med regelbundna kurser insprängda. 

Närmare en tredjedel av specialiseringen är dock förlagd inom en rad andra 

specialiteter som psykiatri, medicin och gynekologi och görs inne på sjukhusen. 

ST-läkaren producerar alltså inte "fullt" och därför har sedan flera år tillbaka 

primärvården fått en särskild utbildningsbudget för att ha råd att anställa dem. 

I fjol signalerades helt plötsligt anställningsstopp från högre ort. Den årliga 

budgeten tillåter 400 ST-läkare totalt och den kvoten är fylld med råge.  

Innan nyanställningar får göras måste antalet ned till stipulerade 400, har man fått 

besked om.  

Men Christina Vestlund, som själv är distriktsläkare och studierektor för hela 

Sjuhäradsområdet, betonar att det är en alldeles för fyrkantig hantering av 

problemet. 

– Ja, den här överanställningen är ojämnt fördelad. Den finns till exempel i 

Göteborg, medan vi har underskott på flera håll. 

2010 hade Must-området (Mark, Ulricehamn, Tranemo och Svenljunga) 10 ST-

läkare igång, men nu finns bara fyra i tjänst. Det är alldeles för lite för att klara 

behovet. 

Utöver att tre läkare satts i kö för att få börja sina tjänster, har hon även åsett hur 

läkare valt bort att specialisera sig till distriktsläkare och inlett annan ST-utbildning 

istället. 

– Jag trodde kanske att vi som har bemanningsproblem kunde komma före i den 

här kön, men så verkar det inte vara, säger Vestlund bekymrat. 

Primärvårdsdirektör Marie-Louise Gefwert har inte haft kännedom om 

anställningsstoppet. 

– Nej, och jag är förvånad att jag inte hört något. Läget på vårdcentralerna är 

oerhört besvärande. 



– Man får ha respekt för vad som finns i en budget, men detta måste kunna hanteras 

smidigare, tillägger hon. 
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